
Hej Lone

Tænk hvis der var to slags butikker, hvor den eneste forskel var at staten støttede den ene slags, så 
kunderne enten fik varerne gratis eller med kæmpe rabat.

En nærmest utænkelig tanke.... og dog.

Sådan er det fortsat når vi taler om fysioterapi klinikker! Det såkaldte ydernummersystem gør at 
dette er tilfældet!

For 3-4 årtier siden kunne en fysioterapeut ansøge om et ydernummer og derved modtage patienter 
uden egenbetaling - de såkaldte vederlagsfri patienter. Desuden fik de øvrige patienter tilskud som 
nedbragte egenbetalingen. 
Der er stort set ikke givet nye ydernumre, så nye klinikker må enten arbejde uden overenskomst 
med regionen( uden tilskud) eller forsøge at købe et ledigt ydernummer, hvis et sådan bliver ledigt.

En gruppe jurastuderende skrev for år tilbage bachelor opgave om ydernummersystemet inden for 
fysioterapi. Deres fokus gik bl.a. på det konkurrenceforvridende ved systemets forskelsbehandling 
og konkluderede at Danmark ville tabe en eventuel sag ved EU domstolen, hvis en sådan blev rejst.

Jeg og andre uden dette ydernummer har hverken tid eller ressourcer til at fører en sådan sag, men 
håber at det snart bliver ens for alle.

Kan du tilslutte dig mit synspunkt og er det en sag du arbejde for at ændre?
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